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A rendőrségi nyomozás nem állapított meg 
bűncselekményt abban az ügyben, amelyik-
ben a váci uszoda egyik alkalmazottja rejtett 
kamerát helyezett el az uszoda férfiöltözőjé-
nek faliórájában.

Az eljárást megszüntető határozat indok-
lása szerint a nyomozás kiderítette, ki szerel-
te be a rejtett kamerát, azonban „nem volt 
megállapítható, hogy a tettét személyes 
adat, magán-, üzleti vagy gazdasági titok 
megszerzése motiválta volna”. Valamint arra 
sem volt bizonyíték, hogy a kamera adatokat 
rögzített volna.

Ifjúsági vízilabdázók december 13-án ta-
láltak rejtett kamerát a férfiöltözőben a pén-
tek esti edzésük után. A kamera egy két mé-
ter magasan lévő, a 6-osnál átfúrt számlapú 
faliórába volt rejtve. A sportolók az edzőjük-

nek szóltak, aki az uszoda gépészét, ő pedig 
Gulyás Zoltánt, a Váci Sport Kft. ügyvezetőjét 
értesítette.

A helyszínre érkező szülők rendőrt hívtak, 
majd maguk vitték be a bizonyítékot a ka-
pitányságra. Közben az uszoda igazgatója 
telefonon és online is feljelentést tett. Soós 
Péter őrnagy, az akkori váci rendőrkapitány 
közlése szerint a rendőrség „tiltott adatszer-
zés miatt ismeretlen tettes ellen, szakértők 
bevonásával indított eljárást”.

A Váci Sport Kft. ügyvezetője bejelentette 
az esetet az adatvédelmi hatóságnál is, to-
vábbá az intézmény minden alkalmazottját 
meghallgatta, valamint átvizsgáltatta a váro-
si sportlétesítményeket.

Vác polgármestere felháborítónak és 
megengedhetetlennek nevezte az esetet. 

Matkovich Ilona emellett elrendelte, hogy a 
sportintézmények után a bölcsődéket és az 
óvodákat is ellenőrizzék, de sehol sem talál-
tak újabb tiltott eszközt.

A rendőrségen néhány nappal később az 
egyik uszodai alkalmazott beismerte, hogy ő 
helyezte el a kamerát. A tettest Gulyás Zoltán 
azonnal elbocsátotta, azonban a kilétét és a 
tettes indítékát nem hozta nyilvánosságra.

A történtek miatt a fideszes képviselők 
rendkívüli testületi ülést hívattak össze de-
cember 20-ára, ahol a Sport Kft. ügyvezetője 
amellett, hogy apaként is felháborodását fe-
jezte ki, részletes tájékoztatást adott a kame-
ra felfedezéséről és az azt követő intézkedé-
sekről. Szabó Csaba, az egyik kormánypárti 
képviselő számon kérte az igazgatón, hogy 
miért nem tudta előre, mit tervez az uszoda 
alkalmazottja.

Matkovich Ilona az ülésen bocsánatot kért 
az ügy miatt a szülőktől. A polgármester azt 
ígérte, rendszeressé teszik a városi intézmé-
nyek átvizsgálását. Az önkormányzat dolgo-
zói pedig biztonságtechnikai képzésen vesz-
nek részt, hogy meg tudják előzni az ehhez 
hasonló eseteket. Emellett megköszönte, 
hogy a rendőrség és az uszoda vezetője is 
példás gyorsasággal és alapossággal járt el.

Inotay Gergely alpolgármester az ülésen 
kiemelte: Az ügy súlyát annak fényében le-
het majd értékelni, hogy a kamera egyálta-
lán tárolt vagy továbbított-e adatokat.

Utóbb a rendőrség nem talált erre bi-
zonyítékot, ezért Mórocz József alezredes, 
megbízott váci kapitányságvezető január 
12-én bűncselekmény hiányában lezárta a 
nyomozást. 

BZS

Meglett a tettes, de nem volt bűncselekmény



– A szakrendelő sorsa a legfontosabb a szá-
munkra, de én júniusban sem láttam meg-
alapozottnak ezt az ígéretet. Olyan ez, mint a 
Duna-híd, amit minden választáskor elővesz-
nek, aztán visszatolják az ígéreteiket az alsó 
fiókba, hogy majd leporolják a legközelebbi 
választáson. Az önkormányzatnak természe-
tesen nincs ilyen léptékű beruházásokra saját 
forrása, de nagyon sajnálom, hogy a mi javas-
latunkat, amely szerint a városon kívül szük-
ség lenne a hídra, nem tárgyalják azóta sem. 
Visszatérve a szakrendelőre: A lakosságszám 
alapján minden településnek járnak uniós 
és egyéb állami pénzforrások, és ezekből már 
rég el kellett volna készülni a szakrendelőnek, 
amelyet a közeli és távolabbi települések be-
tegei is használnak. 

– Milyen ügyekben tárgyalt még az or-
szággyűlési képviselővel? 

– A Bauer utcai bölcsődére az elődeink 
2017-ben pályáztak és nyertek pénzt, de 
sajnos nem kezdték el az építkezést. Látni 
kell, hogy az infláció megugrásával minden 
költség elszállt az építőiparban. Ezért ebbe a 
bölcsődeépítésbe, amelyet mi vittünk végig, 
bele kellett tennünk kétszáz millió forintot. Ez 
nagyon hiányzott a tavalyi költségvetésből, és 
az árvízi védekezésre költött tízmilliókra is vá-
runk. Emellett arra kérem képviselő urat min-
den alkalommal, támogassa, hogy Vác kapjon 
forrást az elhasználódott utak felújítására. 
Továbbra is szeretnénk együttműködni azok-
ban a kérdésekben, amelyek a váciak érdekét 
szolgálják.

– Kapnak-e támogatást a megemelke-
dett gáz- áram- és vízdíjak kifizetésére? 

– Az első évben, amikor a gázár a tízszere-
sére, az áram a hatszorosára emelkedett, az 
önkormányzatok kaptak állami korrekciót, 
enélkül nem is tudták volna kifizetni a brutá-
lisan megnövekedett költségeket. Az árak va-
lamennyire visszaestek, de jóval magasabbak 
a korábbi szintnél, és erre nincs támogatás. 
Pedig az óvodákban, bölcsődékben, az idő-
sotthonokban fűteni kell. A víz- és csatorna-
díj-emelés a váci uszoda esetében négy-öt-
szörös drágulást jelent. Ráadásul most már a 
vízcsövek átmérője szerint rendszerhasználati 
alapdíjat is fizetni kell, akkor is, ha nincs fo-
gyasztás. Ezért kérdéses, hogy az uszoda, a 
strand és a közintézményeink víz- és csatorna-
díját hogyan tudjuk kigazdálkodni. 

– Milyen fejlesztéseket terveznek, lesz-e 
erre egyáltalán önkormányzati forrás?

– A költségvetés legfontosabb tétele a város 
biztonságos működése, üzemeltetése. Min-
den ezután következhet. Szeretnénk felújítani 
a deákvári KRESZ-parkot, új gyalogátkelőket 
létesíteni. Kiemelt ciklustervünk a Duna-part 
megújítása, ehhez el kell készíteni a terveket, 
hiszen ez egy nagyon komplex feladat, a fa-
védelemtől, az útfelújításon keresztül a Liget 
környékének további rendbetételéig. Az út- és 

– A gazdaság pang, az állami elvonások 
növekednek. Milyen év vár Vácra? Nomi-
nálisan is kisebb lesz a 2025-ös költségve-
tés, mint a tavalyi volt?

– Egyelőre még mindig nincs az Országy-
gyűlés által elfogadott törvény a kormányzati 
normatívákról, és nem tudjuk pontosan, mek-
kora összeget vonnak el tőlünk az iparűzési 
adóból. Az iparűzési adó növekményének 
megvonásáról ugyan hónapok óta beszélnek, 
de kormányzati döntés még nem született. Az 
iparűzési adó nagy része a működési költsé-
gekre megy el, de azért úgy gazdálkodtunk 
eddig, hogy mindig tudtunk belőle újabb 
fejlesztéseket elvégezni. A megközelítőleg 
négymilliárd forintos iparűzési adónak az 
egynegyedét nem kapta meg eddig sem a vá-
ros, mert az rögtön elment szolidaritási adóba, 
amiről nem tudjuk, hol és mire használnak 
fel. Nekünk természetesen a béreket ki kell 
fizetni, a közvilágítást, a közétkeztetést, a vá-
ros takarítását, a játszótereket, az intézménye-
inket fenn kell tartani. Tudok arról, hogy több 
kormánypárti polgármester is javasolta már 
a szolidaritási adó mértékének csökkentését, 
hiszen például Vácon járási székhelyként ren-
geteg térségi feladatot is ellátunk, kezdve a 
szociális szolgáltatásoktól a sport- és kulturális 
intézmények fenntartásáig. Ez mind pénzbe 
kerül, és természetesen sem a váciak, sem a 
környékbeli településekről bejárók nem akar-
nak minderről lemondani. 

– Ez dupla adóztatást jelent? Az egymil-
liárdos szolidaritási adón kívül vonna el az 
állam még negyed milliárdot Váctól? 

– Igen. A rendszer lényege, hogy az önkor-
mányzatok idei helyiadó-bevételeit alapnak 
tekintik, az afeletti részt pedig teljesen elvon-
ják tőlük területfejlesztési program címén. Ez 
a megoldás gátja lehet a fejlődésnek is. Ha 
befagyasztják 2024-es szinten ezt a forrást, 
akkor a városokban kisebb lesz a motiváció 
az iparfejlesztésre, hiszen az iparfejlesztéshez 
az önkormányzatok is tesznek pénzt olyan 

dolgokba, amelyek révén aztán több bevé-
telt tudnának elérni. Ez a lehetőségünk most 
megszűnik. Sajnos tavaly már érezhető volt 
a gazdaság visszaesése: A 2024-es iparűzési 
adóbevétel mértéke alacsonyabb volt a tavaly 
előttihez képest, 4,2 milliárd forintról 3,9 mil-
liárdra csökkent. Sok a bizonytalanság. Arra 
sincs egyelőre válasz, hogy az idén induló 
cégek iparűzési adóját megkapja-e a város, 
részben kapja csak meg, vagy egyáltalán nem 
látunk belőle egy fillért sem. 

– Hogyan lehet így költségvetést tervez-
ni?

– Ez jó kérdés. Január 29-én szerettük volna 
tárgyalni a 2025. évi költségvetést, már el is 
kezdtük az egyeztetéseket erről, de amíg nem 
látjuk pontosan az állami normatívákból és az 
iparűzési adóból befolyó bevételeket, addig 
nem tudunk előrelépni ebben, ezért a febru-
ári testületi ülésre halasztottuk a költségvetés 
tárgyalását. 

– Számítanak pályázati forrásokra? 
– Van négy elnyert energetikai pályázatunk, 

két óvodára, egy idősotthonra és az uszodára, 
ezekhez is kell tennünk százmilliós nagyság-
rendben önkormányzati forrást, de ezeket vé-
gigvisszük. Emellett szeretnénk továbbfejlesz-
teni a csónakházat, erre szintén pályázunk, 
de itt is szükség lesz önerőre. Útfelújítási pá-
lyázatot minden évben beadunk, hiszen Vác 
útjai egyre rosszabb állapotban vannak, de az 
önkormányzat az elmúlt öt évben nem nyert 
útfelújításra pályázati forrást. Idén ismét meg-
próbáljuk. 

– Az új szakrendelővel kapcsolatban van 
információja?

– A tervek rég elkészültek. Rendszeresen 
egyeztetek Rétvári Bence országgyűlési kép-
viselővel, tőle tudom, hogy egyelőre nem áll 
rendelkezésre állami pénzforrás erre a célra. 

– A fideszes polgármesterjelölt azzal 
kampányolt júniusban, hogy elkezdődik a 
szakrendelő építése. 
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INTERJÚ

„Már rég el kellett volna
készülnie a szakrendelőnek”
Interjú Matkovich Ilonával,
Vác polgármesterével
Azért kaptunk újabb bizalmat, mert a helyiek azt látták, hogy van egy testület, amely a 
polgárok érdekeit szolgálja, és a város fejlődése mellett kötelezte el magát. A mostani 
testületben egyelőre vannak feszültségek, de ezeket nekünk kell feloldani, hiszen ne-
künk a váciakat kell szolgálnunk – nyilatkozta a Váci Hírnöknek a város polgármestere, 
aki szerint a növekvő állami elvonások ellenére a város működőképességének biztosí-
tása az elsődleges cél.



járdafelújítások mellett az alsóvárosi temető 
rendbetétele is sorra kerülhet. A műemlék 
épületeink gondozása folyamatos. Ha saját 
forrásból akarunk új beruházásokat, fejleszté-
seket elvégezni, azt a saját bevételeink növe-
lésével tudjuk elérni. 

– Melyek ezek?
– A lakossági kommunális adót kilenc éve 

nem emelte meg az önkormányzat. Ez most 
az évi húszezer forint helyett huszonhatezerre 
emelkedett. Természetesen az arra jogosul-
tak most is igénybe vehetik a kedvezménye-
ket. A váci cégek, vállalkozások építmény- és 
telekadóját kényszerültünk emelni, és a 
fenntartási költségeket is emeltük az infláció 
mértékében. Ingatlangazdálkodásunkban az 
eladások a jelenlegi gazdasági környezetben 
meglehetősen bizonytalan bevételi forrást je-
lentenek, hiszen már tavaly is csak egy töredé-
ke valósult meg a terveknek. A szociális szféra 
és a közétkeztetés több száz milliós kiadást je-
lent. A konyháink nagy része elavult, a felsze-
reltségük elöregedett. Épp ma írtam alá, hogy 
az egyik általános iskolában ki kell cserélni 
a főzőüstöt, mert többször már nem tudják 
megjavítani, ez két és fél millió forintba kerül. 
A közétkeztetés megreformálása elkerülhetet-
lenné vált. A rezsi megemelkedése miatt beve-
zettük a négynapos munkahetet, csütörtökön 
lezárjuk a Városházán a fűtést, pénteken már 
mindenki home office-ban dolgozik. A hivatal-
ban dolgozók a két ünnep között szabadságot 
vesznek ki, ilyenkor is szünetel a fűtés. 

– Ha már a műemlék-épületeket emlí-
tette: Tudja-e már, mikor jut hozzá Vác az 
önkormányzatnak kormányhatározatban 
megítélt négymilliárd forinthoz, amely a 
belváros megújítására, a turizmus fejlesz-
tésére és kulturális beruházásokra kapott 
a város? 

-Ez is örök téma országgyűlési képviselő 
úrral. Ugyanis több belvárosi épület felújítá-
sára kaptunk már felszólítást, de ilyen méretű 
felújítási programot egy önkormányzat csak 
állami segítséggel tud végigvinni. Önerőből 
és a tulajdonosokkal összefogva is végeztünk 
felújításokat. A főtér gyönyörű lett, mindenki 
csodálja, de az állagmegóvás rengetegbe ke-
rül. Elszántak vagyunk, hogy őseink örökségét 
méltó módon megőrizzük, de ehhez szükség 
van a korábban elnyert, ám általam ismeret-
len okból visszatartott négymilliárd forintos 
forrásra. 

– A testületi üléseken mintha nem mű-
ködne minden esetben egységesen az 
Összefogás választási szövetség, amely 
megnyerte az önkormányzati választást. 
Hogyan hat ez a város működésére? 

– Fontos elmondani, hogy az Összefogás 
Vácért 2024 Egyesület nem egyenlő az Ösz-
szefogás választási szövetséggel. Az egyesüle-
tünkből heten nyerték el a szavazók bizalmát, 
és velünk választási szövetségben jutott be 
egy DK-s és egy lokálpatrióta képviselő. Elvi-
leg tehát kényelmes többségünk van ezzel a 
két képviselővel együtt, azonban a szövetség 

velük egyelőre valóban nem zökkenőmentes. 
Munkaköri feladatomnak tekintem, hogy a 
biztos többséget fenntartsam, ez mindenki 
számára nagyon fontos, nemcsak a nem kor-
mánypárti, de a kormánypárti szavazók szá-
mára is. Ezt fejezték ki azzal, hogy rekordszá-
mú részvétel mellett nyertük meg a választást. 
Azért kaptunk újra bizalmat, mert a helyiek azt 
látták, hogy van egy testület, amely a polgárok 
érdekeit szolgálja, és a város fejlődése mellett 
kötelezte el magát. Eszerint kell minden kép-
viselőnek dolgoznia.

– A Tisza Párt elnöke az utóbbi hónapok-
ban több polgármestert is megkérdezett 
arról, lenne-e a párt jelöltje az országgyű-
lési választáson. Ön közéjük tartozik?

– Kétszer találkoztam Magyar Péterrel. Ami-
kor az árvíz idején Vácon járt, hosszabban is 
beszélgettünk, de ez a téma nem került szóba. 
Az elmúlt öt év alatt azt tapasztaltam, hogy 
egy politikai szereplőnek erőt, hátországot je-
lent, ha van egy pártja. Ugyanakkor azok közé 
a polgármesterek közé tartozom, akik nem 
pártpolitikusként akarják ellátni a munkáju-
kat. Így tudom minden polgár érdekét egyfor-
mán képviselni. Szerintem országgyűlési kép-
viselőként és polgármesterként is ugyanaz a 
kötelességünk: A ránk bízott város lakóit segí-
teni, és minden körülmények közt megvédeni 
a város érdekét. Számomra ez a legfontosabb, 
ezekért a célokért dolgozom tovább. 

Biczó Henriett - Besenyei Zsolt
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Az egymilliárdot meghaladó szolidaritási-
adó-elvonás mellett a helyi iparűzési adó-
nak az idén várható növekményét is elveszi 
a kormány a településektől. Az elvonások és 
az elszabadult infláció együttes hatására lé-
nyegében a Covid-járvány idején bevezetett 
megszorítások által leapasztott költségve-
tésre lehet számítani az idén.

Az Összefogás-frakció ESTV-ben nyilatkozó 
képviselői szerint 2025 legnagyobb fejlesz-
tése a Deákvári nagy játszótér megvalósítása 
lesz. 

Inotay Gergely alpolgármester elmondta, 
idén több komoly tétel apasztja a költségve-
tést. „Az egyik ilyen a szolidaritási hozzájáru-
lás, ami 1 milliárd fölött várható. A hivatalos 
megfogalmazás szerint Vác adóerősségét 
tekintve számolják ezt ki, ami azonban füg-
getlen, és elválik Vác önkormányzati teljesít-
ményétől. Nem tudjuk még a pontos számí-

tását, hogy a helyi IPA lefejezése pontosan 
hogyan fog történni, mindenesetre ott is 
jelentős elvonásra számítunk.”

A város zöld területeinek frissítése mellett 
a Nyár utcai óvoda felújításának folytatását 
tervezi a belvárosi képviselő, aki szerint a 
Duna-parti zenepavilonnál is meg lehetne 
kezdeni egy rendezvénytér kialakítását.

Jelentős mértékben újult meg a Főtér, 
három műemlékvédett épületét is sikerült 
rendbe tenni, és a Szent István tér is telje-
sen megújult az elmúlt ciklusban – mutatott 
rá Jess Kinga. A belváros 2-es körzetének 
képviselője szerint a Széchenyi utca járha-
tóvá tétele lehet a 2025-ös év legfontosabb 
munkája.

Tótváradi-Nagy Bence szerint, bár voltak 
önerős útfelújítások is, Deákváron tovább-
ra is sürgős lenne a közvilágítás fejlesztése 
és az utak aszfaltozása, valamint a járdák 
megépítése. „Nagyon szeretném, hogy foly-
tatódjon az általam korábban elindított és 
néhány éve megvalósult járdafejlesztés a 
Papvölgyi utca-Szüret utca-Napraforgó utca 
közötti szakaszon, hiszen ott is szükség van a 
biztonságos járdára. Azt is javasolni fogom, 
hogy megvalósulhasson egy közösségi tér 
kialakítása a Törökhegyen. Erre egyre komo-
lyabb lakossági igény mutatkozik. Valamint 
javasolni fogom, hogy közvilágítás fejleszté-
se is kerüljön be a költségvetésbe”.

A deákvári képviselők szerint a szűkösebb 
költségvetés ellenére az idén is garantálni 
kell azt a nagyjából évi 40 milliós összeget, 
ami pótolja az állami feladatot, és nyitva tart-
ja a kisposta épületét a lakosság számára. 
De az év legnagyobb fejlesztése várhatóan a 
KRESZ-park felújítása és a játszótér megépí-
tése lesz.

Molnár Nándor, a gazdasági bizottság 
elnöke is azzal számol, hogy a költségvetés 
összeállításakor szűkül a mozgásterük az 
idén, ennek ellenére fejlesztéseket is szeret-
ne látni. „Van néhány olyan beruházásunk, 
amikkel csak az év utolsó napjaiban készül-
tünk el, de elmondhatom, hogy az ott elma-
radott részeket is be tudjuk fejezni, és nagy 
valószínűség szerint tudjuk pótolni. Van egy 
jó hírem is: valószínűleg 2025-ben elindul-
hat majd a KRESZ-park fejlesztése.”

A tavalyi fejlesztésekre emlékezve meg-
említette: A deákvári 10-es választókerület-
ben is jelentős fejlesztéseket hajtottak vég-
re. 18 dűlőúton szórtak követ, rendbe tették 
a hegyi utak vízelvezető árkait, megfelelő 
áramellátást biztosítottak azokban a külterü-
leti házakban, ahol életvitelszerűen laknak 
váciak. Rozmaring Sándor úgy látja, járda-
építésekre, kisebb területek közvilágítással 
való ellátására, aszfaltozásra és külterületi 
utak javítására lesz lehetőség az idén a 10-
es választókörzetben.

Bár kevés a pénz, elindulhat 
majd a KRESZ park fejlesztése

A jobboldali képviselők út- és járdafejleszté-
seket, valamint a közvilágítás további kiépí-
tését szorgalmaznák a 2025-ös költségvetés 
tárgyalása során.

A Mi Hazánk váci képviselője szerint is 
szűkös lesz a 2025-ös büdzsé, de nem lehet 
tovább halogatni a járdaépítéseket, legin-
kább a Csendesrét és Felső Törökhegy bizo-

nyos részein. „Mindenki látja, hogy milyen 
helyzetben van az ország, ezen belül milyen 
költségvetési helyzetben van a város, ezért 
2025 elsősorban a túlélésről fog szólni a 
város szempontjából is. Nyilván a lehető 
legtöbb fejlesztést kell megoldani” – fogal-
mazott Rosta Zoltán.

Bár a Fidesz-KDNP szerint is szerényebb 
lesz az idei büdzsé, mint remélték, de ab-
ban bíznak, hogy a pályázatok segítségével, 
illetve költségvetési átcsoportosításokkal va-
lamelyest előbbre lehet majd lépni ezeken a 
területeken. 

Kisvác kormánypárti képviselője szerint 
viszonylag szerényebb kialakítással, a többi 
Duna-parti településhez hasonlóan Vácon is 
meg lehetne nyitni a szabadstrandot, és így 
hivatalosan is lehetővé tenné a város a nyári 
fürdőzést a Dunában.

2025 a túlélésről fog szólni,
a Fidesz útfelújításokat akar
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Vác városáért végzett kimagasló szolgálatu-
kért a város polgármestere, Matkovich Ilona 
2024-ben a „Polgármester díját” adományoz-
ta Kurucz Kálmánné nyugdíjas tanárnőnek, 
Fazekas László ütőhangszeres művész-tanár-
nak és Lebán Tibor váci vállalkozónak.

Kurucz Kálmánné Paál Mária 1943. janu-
ár 25-én született Sepsiszentgyörgyön. 1978-
ban kezdett tanítani a Váci Radnóti Miklós 
Általános iskolában, ahol 20 évig dolgozott, 
innen ment nyugdíjba 55 éves korában.

A Radnóti iskolában rajzot és történelmet is 
oktatott. Vezette a rajzszakkört, később ő in-
dította el a tűzzománc szakkört az iskolában.

Fazekas László Debrecenben született. 
Vácra a 60-as években költözött, mivel fele-
sége helyi kötődésű. A váci zeneiskola Faze-
kas László által lett az ütőhangszeres oktatás 
egyik hazai fellegvára.

Több mint 40 évig tanított. Egykori diákjai 
közül sokan értek el sikereket, vagy maguk is 
az ütőshangszerek oktatójává váltak.

Lebán Tibor Vácon született 1949-ben. 
18 éves korától a rendszerváltásig a Magyar 
Hajó- és Darugyár váci üzemében dolgozott. 
A 90-es évek elején megvette a gyár portáját, 
ahol 1993 óta működteti a Foci Büfét.

Lebán Tibort közéleti aktivitása miatt is 
ismerik. Évtizedek óta támogatja a váci kézi-
labda- és futballklubokat. 2010-ben Pro Urbe 
díjat is kapott.

Az ünnepélyes díjátadón közreműköd-
tek a Váci Bartók-Pikéthy Zeneművészeti 
Szakgimnázium és Zeneiskola növen-
dékei. Az ütős tanszak növendékei közül 
Orr Endre és Vörös Bence adott elő egy 
darabot vibrafonon, fuvolán pedig Rákó-
czi Kitti játéka emelte az esemény fényét.

Tanár, művész-tanár és vállalkozó 
kapta a Polgármester díját

KÖZÉLET

Szádoczki Imre (Fidesz-KDNP) szerint „bár-
hol meg lehet ezt a dolgot oldani, kijelölni 
egy 100 -200 méteres részt, odatenni egy 
vécét, zuhanyzókat, az egész kis költség-
gel megoldható. Ki lehetne alakítani, mint 
ahogy van Nagymaroson, Verőcén és Gö-
dön”.

Az ESTV összeállításában a kormánypárti-
ak közül többen is szorgalmazták az egykori 
Esze Tamás lakatanya előtti Híradó tér közle-
kedésének szabályozását, akár egy egysze-
rűsített körforgalommal. Kárpáti Kelemen 
Katalin a város zebráinak újrafestését is be-
terveztetné a 2025-ös költségvetésbe.

A KDNP szerint a közvilágítás számos 
helyen hiányos a városban, aminek fejlesz-
tésére egy több éves terv kidolgozását java-
solnák. „A közvilágítás nem megfelelő vagy 
kifejezetten hiányzik, nyilván ez óriási költ-
ség, egyszerre nem lehet megcsinálni. Ha 
több évre elosztva tervezzük, akár lépésen-
ként, utcáról utcára haladva el lehetne vé-
gezni ezt a munkát” – monda Ványai László.

Mokánszky Zoltán a MÁV-telep utca felújí-
tását és a deákvári játszóterek bekerítését is 
szorgalmazta a körkérdésre adott válaszában.

Szabó Csaba szerint évtizedes útépíté-
si-útfelújítási elmaradással küzd Vác. Ezen a 
területen az előrelépést a pályázatok lehívá-
sában és a költségvetési összegek átcsopor-
tosításában látja a képviselő. „Bízom abban, 
ha mi itt vagyunk, akkor mindent meg fo-
gunk tenni, hogy minél több pályázati forrás 
jusson Vácra”.

Emlékeztetett, hogy a külső Rádi út is kor-
mányzati forrásból tudott megújulni, illetve 
a környező településeken folyamatosan 
újulnak meg az utak, lényegében kormány-
zati forrásból. Szabó bízik abban, hogy erre 
lesz lehetőség Vácon is. 



Idén ünnepeljük Vác első írásos említésének 950. évfordulóját.
Korábbi dokumentum híján úgy alakult ki az ünneplés hagyománya, hogy Vác 
első írásos említést ünnepeljük. A Garamszentbenedeki Apátság alapítólevelében 
1075-ben Wac civitas néven szerepel. Itt említik a váci „Szent Mária” püspökség 
birtokát, tehát a város akkor már püspöki székhely volt. A püspökség valószínűleg 
Szent István második, 1030 körüli alapítása során keletkezett, és ezt a rangot csak 
a már kiépült, jelentős települések kaphatták meg. Időközben felbukkant első 
írásos említésként 1074, amikor az alsó-szászországi Yburg kolostor évkönyve 
Watzenburg néven szól a városról. De a hagyomány maradt 1075-nél, a garamsz-
entbenedeki oklevél dátumánál. 
Az évfoduló kapcsán számos izgalmas program várja majd a váciakat.

Vác Város Önkormányzat 
www.vac.hu Vác jó hely!

N O N P R O F I T   K F T

A VÁC950 programsorozat Vác Város Önkormányzata 
támogatásával valósul meg. Fővédnök: Matkovich 
Ilona, polgármester. 

Részletek hamarosan a program honlapján,  
illetve Vác Város Önkormányzat web- és Facebook oldalán!
Információ: info@varoshaza.vac.hu
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VÁC 950

Valójában 1074-ből való a most ismert 
legkorábbi Vác említés, az alsó-szászországi 
Yburg apátság évkönyve (Annales Yburgen-
ses) akkor Wazenburg néven szól városunk-
ról. A német szöveg fordítása így hangzik: 
„1074. esztendő. Henrik király behatolt 
Magyarországra, egészen Vácig (ad Wazen-
burg), mivel a magyarok elűzték Salamont, 
akinek felesége Henrik király nővére volt.” 

Történeti viták nyomán valószínű, hogy 
mindkét korai írásos említés Vác várára vo-
natkozik, mivel az alapítólevélben szereplő 
civitas szó abban az időben ugyanúgy vár 
jelentésű, mint az évkönyvben olvasható 
burg. Ám ahol vár van, ott minimum a vár-
belieket kiszolgáló településrész is létezik. 
A fentiek alapján tehát büszkén vallhatjuk 
városunkat ezer évesnek, akkor is, ha épp 
egy 950 esztendős dokumentumra emlé-
kezünk.

Zomborka Márta muzeológus

Városunk nevét írásos dokumentumok a 
11. századtól említik, bár a település élete 
már a honfoglalás idején megkezdődött. 
Ezt a helyet – természeti adottságainak kö-
szönhetően – több ezer éve lakják emberek, 
és a kedvező életkörülmények a honfoglaló 
magyarokat is vonzották, róluk régészeti le-
letek tanúskodnak. Nem ismerünk konkrét 
dátumot a város alapításáról, mivel nem 
maradt fenn írásos emlék erről, ahogyan a 
püspökség alapításáról sem. Nem csoda, a 
múlt évezredben sokszor pusztították érté-
keinket hadakozók és természeti csapások, 
és egy irat igen sérülékeny tárgytípus. 

Hosszú ideig egy 1075-ös dátumú ok-
levelet ismertek legkorábbinak a Vác te-
lepülésnév említőjeként, s az ünneplés 
hagyománya ehhez kötődve alakult ki vá-
rosunkban. A váci múltat is meghatározó 
I. Géza király 1075-ben alapította a garam-
szentbenedeki bencés apátságot, melynek 
alapítóleveléről (lásd a képet) egy 1217-es 
átirat maradt ránk. Ebben megnevezik az 
apátság királyi adományait, és „cum epis-
copalibus sancte Marie Wacensis civitatis” 
szövegezéssel említik városunkat. Az apát-
sági birtokról szólva írják, hogy az határos 
Vác püspökségével. Tehát 1075-ben Vác 
már püspöki székhely volt. A püspökség 
valószínűleg Szent István második, 1030 
körüli alapítása során keletkezett, és ezt a 
rangot is már mint kiépült település kap-
hatta meg Vác.

VÁC 950 - Mit ünneplünk az évfordulón?
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2023-ban alakult meg a Váci Idősügyi Tanács, 
amely megalakulása óta számos programot 
szervezett az önkormányzat támogatásával. 
Simkó Marica, a szervezet titkára elmond-
ta: A Tanács létrejöttének célja, hogy az idős 
embereket összefogják, és bevonják a város 
életébe.

Ősszel megrendezték az Idősek Egyeteme 
előadásait, ahol szó esett többek között a 
szűrővizsgálatok fontosságáról, az aktív idősö-
désről, valamint bűnügyi szakemberek is be-
széltek arról, hogyan előzhetők meg a jellem-
zően a szépkorúakat veszélyeztető csalások.

Karácsony előtt ingyenes szűrővizsgálatot 
szerveztek az Egészségfejlesztési Iroda köz-
reműködésével. Vérnyomásmérést, véroxi-
génszint- és vércukorszint-mérést is igénybe 
vehettek, akik ellátogattak a Művelődési Ház 
aulájában tartott programra.

December 20-án pedig sor került az Idősek 
Karácsonyára, ahol Máté Péter legszebb dalai 
csendültek fel telt ház előtt Beszkid József és 
Toldi Tamás tolmácsolásában.

Bevonják az időseket Vác életébe

Hazánkban az egyik vezető halálok a vastag- 
és végbéldaganat, pedig szűréssel nagyon jó 
arányban lehetne gyógyítani ezek jelentős 
részét. Az Új Életmód Váci ILCO Egyesület 
karácsonyi ünnepségén Dr. Licht Anna, a Já-
vorszky Ödön Kórház sebész-főorvosa hívta 
fel a figyelmet a szűrés fontosságára.

„A vastagbél-daganatok rendkívül elterjed-
tek, a második helyre jöttek fel a daganatos 
betegségek között. Nem tudjuk az okát. Azt 
feltételezzük, hogy az étkezési szokásainktól 
szaporodott meg a vastagbél-daganatok szá-
ma. A végbélrák 60 százalékát teszi ki a vas-
tagbél-daganatoknak, ám rendkívül könnyen 
szűrhető, csak meg kell tükrözni a végbelet” 
– mondta a főorvos.

Korábban az idősebb generáció betegsége 
volt, ma azonban már a középkorosztály is 
érintett ebben a típusú daganatos betegség-
ben. A kolosztomás klub azoknak a gyógyul-
taknak a közössége, akiknek rákjuk volt, és 
eltávolították a végbelüket. A megváltozott 
életforma sok páciensnél mentális segítséget 
is igényel.

„Ezeket az embereket nem elég megope-
rálni, őket rehabilitálni kell, mert annyira 
megváltozik az életminőségük. Mindenki 
teljesen elkeseredik, amikor meghallja a di-
agnózist. Muszáj nekik valamilyen reményt 
nyújtani, hogy ugyanolyan értékű emberek 
lesznek utána is, egy kis testi hibával, amit el 
lehet fogadni” – mondta Licht doktornő.

Több mint egy évtizede látogatja az egye-
sület eseményeit a váci egyházmegye ko-
rábbi püspöke, Beer Miklós is, aki a remény 
üzenetét hozta el a jelenlévőknek.

Az év végi ünnepségen a  Cseh Péter Szo-
kolyai Általános Iskola tanulói és a Kismarosi 
Marus Táncegyüttes működtek közre, vala-
mint Kis Tampu Tatiana, a Váci Kórház Gaszt-
roenterológiai Osztály orvosa adott elő kará-
csonyi csángó népdalokat a megjelenteknek.

DJ

Szűréssel megelőzhetők
a vastag- és végbéldaganatok
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Forró teával és bejglivel várták a rászorulókat 
az év végén a váci városvezetők. 2024-ben 
olyanok is igényeltek szociális csomagot, 
akik egy életen keresztül dolgoztak, de még-
sem tudják maguknak biztosítani a tüzelőt 
és a mindennapi ételt.

A csomagokat a polgármester, illetve a 
képviselők a szociális munkatársak segítsé-
gével osztották ki karácsony előtt a főtéren. 
2024-ben is kétféle batyut állítottak össze 
a szakemberek a rászorulóknak. Az egye-
dülállók 8-9 ezer forint értékű csomagokat 
kaptak, a családosok pedig 13-15 ezer forin-
tosakat. „Ebből mindenki tud főzni, minden 
karácsonyi asztalra kerül étel” – mondta Mat-
kovich Ilona.

A polgármester hozzátette: A személyes 
találkozás azért is jó, mert ha látják, hogy va-
lakinek komolyabb a problémája van, tehát 
nem csak csomagra van szükség, akkor el-
mondják, hogy milyen támogatásokat lehet 

az önkormányzatnál igénybe venni, hogyan 
működik az ellátórendszer.

Sokan érkeztek a rászorulók közül külte-
rületről. Akadtak, akik egészségi állapotuk 
miatt nem tudták átvenni a karácsonyi cso-
magot, nekik személyesen vitték el az önkor-
mányzat támogatását.

Kiss Zsolt elmondta, olyan emberek lak-
nak külterületeken, például Máriaudvaron 
vagy Márialigeten, akik nem tudják meg-
fizetni a belvárosi lakhatást. „Nagyon sok 
idősről beszélünk, akik ledolgoztak egy éle-
tet, mégis olyan nyugdíjat kapnak, amiből 
nem tudják a fűtést, tüzelőt, a mindennapi 
ételt előteremteni, ezért rájuk is figyelni 
kell” – tette hozzá az alpolgármester.

Vannak még ennél is nehezebb helyzet-
ben élők – mutatott rá a társadalmi meg-
bízatású alpolgármester, a Naszály lábánál 
élők képviselője. Rozmaring Sándor szerint 
Nyulasból például nagyon nehezen jönnek 
be a belvárosba, de Sejcében is élnek olya-
nok, akik életkoruk miatt nem tudták átven-
ni a csomagot, de azt mindenkinek eljuttatta 
az önkormányzat.

ES

Már kisnyugdíjasok is kérték az
önkormányzat szociális csomagját

Évtizedes hagyomány, hogy a Váci Remény-
ség Egyesület az év vége felé ételt főz és oszt 
az arra rászoruló, nehezebb helyzetben élő 
váciak részére. Tavaly kétszáz főre főztek bab-
gulyást az egyesület örökös tagjai a fiatal 
önkéntesek segítségével. Az ételosztás része 
a hagyományosan megtartott Reménység 
Karácsonynak.

A kezdeményezés gyökerei egészen 1989-
ig, a Reménység Egyesület újraalakulásáig 
nyúlnak vissza – mondta el Oroszi Sándor, 
az egyesület örökös tagja, de a rászorulókon 
való segítés az 1922-es alapítástól jellemző-
je az egyesület szellemiségének.

Akkor az I. világháború után nehéz hely-
zetbe került gyermekeknek kívántak sporto-

lási lehetőséget nyújtani, olyanoknak, akik 
anyagi helyzetük miatt nem járhattak volna 
sportolni sehova. A  Váci Reménység Egye-
sületet ez a karitatív felfogás a mai napig 
meghatározza, amely a 90-es évek elejétől 
már a karácsonyi ételosztásban is megnyil-
vánul.

200 rászorulónak főzött a Váci Reménység Egyesület
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Fontos változás előtt áll a Váci Madách Imre 
Gimnázium: A következő tanévtől hatosztá-
lyos képzést is indít az intézmény. A képzési 
forma számos előnyt jelent a diákok számára, 
hiszen a tanulmányaikban való gyorsabb ha-
ladás mellett nagyobb hangsúly fektethető a 
tehetségek felkutatására és gondozására is. 
Minderről Lakatos-Tombácz Ádám, az intéz-
mény igazgatóhelyettese beszélt:

„Eddig négy és öt évfolyamos képzéseink 
voltak, a nyelvi előkészítők az öt évesek, az 
általános szakos képzéseink a négy évesek. 
Most a hatosztályos képzés először egy reál 
pluszos formában fog megvalósulni. Ez azt 
jelenti, hogy több reál órát fognak kapni azok 
a tanulók, akik hozzánk jönnek hatosztályos 
képzésre.”

Két év elteltével humán plusz oktatási for-
mát is bevezetne az intézmény, így a jövőben 
a Madáchnak két hatosztályos csoportja is 
lenne, tette hozzá az igazgatóhelyettes, akit 
arról is kérdeztük, miben jelent előnyt ez a 
képzési forma a tanulók számára.

„A hatosztályos képzés mindig a legjob-
bakat szokta vonzani. Olyanok jönnek he-
tediktől kisgimnazistának, akiknek az álta-
lános iskolai képzés adott esetben talán túl 
szűk, és hamarabb vagy jobban szeretnének 
előbbre haladni a tanulmányaikban. Ez a faj-
ta képzés egyébként lehetőséget ad arra is, 
és ezt is tűztük ki elsődleges célként, hogy a 
hetedik osztályban a tehetségazonosításra 
fókuszáljunk, nyolcadikban pedig a fő cél 
ezen tehetségek gondozása és felkészítése 
arra, hogy minél eredményesebb érettségi 
vizsgát tehessenek majd.”

A hat éven át való együttműködés sokat 
ad mind az osztályközösségnek, mind a ta-
nároknak, húzta alá Lakatos-Tombácz Ádám, 
hozzátéve: a hatosztályos gimnáziumokba 
csakúgy, mint a négyosztályosokba a jelent-
kezés az általános felvételi eljárás keretében 
történik. Ezt a jelentkezni készülő diákok, 
illetve szüleik önállóan is intézhetik, hiszen 
az általános iskolák csak a sikeres felvételről 
kapnak értesítést, a sikertelenről nem.

TD

Hatosztályos csoportot is indít a Madách Gimnázium

KÖZÉLET
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kot. Ugyanis az ottani két iskola, Madách 
Gimnázium és a Bernáth Kereskedelmi és 
Vendéglátóipari Technikum és Szakképző 
Iskola tanulóinak 30 éve nincs megfelelő 
tornaterme. Eredetileg a megépülő léte-
sítményben sportoltak volna a gyerekek.

Az alpolgármester bízik abban, hogy 
a tárgyalások sikerrel zárulnak, és olyan 
döntés születik, hogy a további építéshez 
szükséges források rendelkezésre álljanak. 
Kiss Zsolt hozzátette, az önkormányzat a 
sportcsarnok befejezésében, nem pedig 
az elbontásában érdekelt.

 ES
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Felszámolás indult a félig kész, de hat éve 
elhagyatott szérűskerti sportcsarnok tulaj-
donosa, a Váci Kézilabda Sportegyesület 
ellen, az önkormányzat pedig attól tart, 
hogy el kell bontani az épületet.

Matkovich Ilona polgármester el-
mondta: Évente 53 millió forintot fizet 
az önkormányzat azon sportfejlesztések 
banki hiteleinek törlesztésére, amiket a 
kormánypárti városvezetés kezdett meg 
még 2010-2019 között.

Ezért volt fontos, hogy lehetőleg minden 
korábban elnyert fejlesztést befejezzenek. 
A kétszámjegyű infláció és az elszállt épí-
tőipari árak miatt azonban a városveze-
tésnek mélyen a zsebébe kellett nyúlni 
ahhoz, hogy az elhúzódó beruházásokat 
sikeresen befejezze.

Ezeknek nagy része vagy nem készült 
el, vagy el sem kezdték a kivitelezést. Ez 
a helyzet a szérűskerti férfikézilabda-csar-
nokkal is. A 250 milliós építkezés önré-
szére a fideszes városvezetés több mint 
32 milliós forint hitelt vett fel, de az épü-
letet csak félig tudták felépíteni. Az 1800 
négyzetméteres csarnok állapota 6 éve 
folyamatosan romlik, miközben a város 
törleszti a hitelt a banknak.

Közben az építtető, illetve az üzemeltető 
Váci Kézilabda Sportegyesület ellen felszá-
molás indult. Az eljárást vezető megkeres-
te az önkormányzatot is, ezért a város most 
sportegyesületekkel tárgyal.

Kiss Zsolt alpolgármester elmondta: 
Olyan partnereket keres az önkormányzat, 
akikkel meg tudják menteni a csarno-

A város partnereket keres a sportcsarnok megmentésére

KÖZÉLET
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vatának alapító főszerkesztője volt. Köz-
reműködött a váci sporttörténeti kiállítás 
megszervezésében is.

Nyári József
Sportpályafutását a Váci Híradás Vasas SE 
csapatában játékosként kezdte, ezután 
négy évtizeden át dolgozott a városban 
kézilabda edzőként a felnőtt, majd az 
utánpótlás csapatoknál. A 80-as években 
a váci felnőtt kézilabdacsapat szakmai ve-
zetése alatt többször is feljutott a megyé-
ből az NB2-be. Utánpótlás-keretéből több 
válogatott kézilabdázó is felnevelkedett. 
Emellett a úszásoktatás is fontos szerepet 
kapott az életében, több generációval is 
megszerettette a vizes sportot.

Elismerést kaptak a Sárkányhajósok is, akik 
az idei évben megrendezett világbajnoksá-
gon 4 arany, 4 ezüst és 7 bronzéremmel tér-
tek vissza az olaszországi Ravennából.

Átadták az eseményen a Vác Város Kiváló 
Diákja elismeréseket, valamint díjazták a Di-
ákolimpián eredményt elérő több mint 160 
tanulót és felkészítő tanáraikat, edzőiket is.

Inotay Gergely arra kérte őket, legyenek 
nagyon büszkék magukra és egymásra is, és 
arra is, hogy váciak, hogy Vácon élnek, spor-
tolnak és tanulnak. „Még akkor is, ha esetleg 
lakcímetek nem váci, egy picikét legyetek 
büszkék a városra is” – kérte az alpolgármes-
ter.

2003-ban nyerte el Vác a Nemzet Sportváro-
sa címet, az önkormányzat pedig még abban 
az évben megalapította a Vác Város Sportjá-
ért díjat.

Az elismerés azoknak a személyeknek 
vagy egyesületeknek, csapatoknak adható, 
amelyek az utánpótlás-nevelésben, a ver-
senyzők felkészítésében, a sportolás meg-
szerettetésében példaértékű és kiemelkedő 
munkát végeznek.

2024-ben Kereszturi Gyula sportújságíró, 
sportszakember, valamint Nyári József kézi-
labdázó, úszásoktató vehette át a díjat.

Kereszturi Gyula
Vácon született, igazi lokálpatrióta. Hosszú 
évekig tagja volt a váci újságírók kispályás 
labdarúgó csapatának. A Nemzeti Sport-
ban közel három évtizeden keresztül 
tudósított az élvonalbeli váci női és férfi 
kézilabda csapatról, rendszeresen jelen-
tek meg írásai a Népszabadságban és a 
Népszavában is. Több tucat cikke jelent 
meg a Váci Naplóban, a Vác.hu sportro- 

Díjeső hullott a sportgálán

Vác Város Kiváló Diákja
Burgermeister Mátyás és Kikillai Máté, Váci Árpád Fejedelem Általános Iskola
Horváth Henrietta Csilla és Inotay Júlia Nóra, Váci Földváry Károly Általános Iskola
Horgonyi Balázs és Szalai Balázs, Váci Juhász Gyula Általános Iskola
Fekete Száva Anikó és Sinka Zsófia Lilla, Karolina Katolikus Általános Iskola, 
Székesegyházi Kórusiskola és Alapfokú Művészeti Iskola
Barna Réka és Csernák András, Váci Petőfi Sándor Általános Iskola
Szabó Lili, Váci Radnóti Miklós Általános Iskola
Bali István Gábor és Kucsera Máté, VSZC Boronkay György Műszaki Technikum
és Gimnázium
Cziráky Zsófia és Holló Hanna, VSZC I. Géza Király Közgazdasági Technikum
Boda Márton Benedek, VSZC Király Endre Technikum és Szakképző Iskola
Daróczy Kata és Lázi Kata, Váci Piarista Gimnázium
Kosdi Bálint Pál, VSZC Selye János Egészségügyi Technikum
Tálas Róbert és Szilágyi Dóra, KMASZC Táncsics Mihály Technikum,
Szakképző Iskola és Kollégium
Fazekas Flóra és Rabb Mária Margit, Váci Bartók-Pikéthy Zeneművészeti 
Szakgimnázium és Zeneiskola
Király Boglárka Anna és Pataki Attila, Cházár András EGYMI Szakiskolai 
Intézményegység
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Idén 23. alkalommal tartották meg az Ovis Sportgálát a váci 
sportcsarnokban: a város minden óvodájából érkeztek nagycso-
portosok, hogy játékos akadályversenyeken mérkőzhessenek 
meg egymással. 

A versenyt Inotay Gergely alpolgármester indította el: „Hajrá 
minden nagycsoportosnak a város összes óvodájából. Nagyon jó 
szórakozást mindenkinek, nagyon jó versengést, nagyon jó játé-
kot. Fussátok végig a pályát, győzzétek le az összes akadályt!”

A kis sportolók egy mese keretei közé szőtt játékos ügyességi 
feladatokban mérkőztek meg egymással: gurítottak „hógolyót” 
és építettek „hóembert” is a főként váltófutásra épülő akadály-
versenyen óvónőik segítségével.

„Szerettünk volna a város óvodásainak egy olyan rendezvényt 
tartani, ahol együtt vannak, együtt jól érzik magukat, találkozhat-
nak. A pedagógusok is találkozhatnak egymással, így igazán jól 
érezheti magát mindenki” – idézte fel az esemény kezdeteit és 
célját Kovács Ágnes, a Váci Kisvác-Középvárosi Óvoda igazgatója.

A verseny után a gyerekeknek még Mikulás-csalogató énekre 
is maradt energiájuk. Természetesen volt is eredmény, a sport-
csarnokban megjelent a Télapó is.

TD

A Mikulás is megjelent 
az Ovis Sportgálán

Az „Ország legvirágosabb főtere” cím után a váci sportolók, sport-
vezetők kaptak rangos díjakat. A Pest Vármegye Közgyűlése és 
Pest Vármegye Önkormányzata által rendezett ünnepségen a Vác 
Város Képviselőtestülete által felterjesztett sportolók és sportve-
zetők közül többen részesültek elismerésben.

A 2023-2024-es tanév diákolimpiai eredményei alapján Pest 
megyében a váci Boronkay György Műszaki Technikum és Gim-
názium lett a legeredményesebb középiskola.

Az országos technikumi rangsor élén álló intézmény labdarúgó 
csapata megnyerte az országos bajnokságot, felkészítő tanáruk, 
Hevér János pedig megkapta az Év testnevelője kitüntetést.

Hevér János elmondta: „Az elmúlt évben megnyertük a kispá-
lyás diákolimpiát, ami egészen nagy szó, illetve két évvel koráb-
ban a futsal bajnoki címet is elhódítottuk. Előtte rendszeresen 
igazgató úrral vezettük a csapatokat és országos döntőkbe jutot-
tunk, ahol rendre jól szerepeltünk. Igazából ez az, ami összehozta 
ezt a díjat.”

Az Év legjobb Pest Vármegyei Sportolója díjat a női utánpótlás 
korosztályban Kacsó Noémi Petra, a Váci NKSE kézilabdázója kap-
ta. Az év edzője Jakus Béla, a Dunai Sárkányok edzője lett.

„A város büszke a díjazottakra” – fogalmazott az ünnepség után 
Rozmaring Sándor alpolgármester, aki a díjátadón Vác Város Ön-
kormányzatát képviselte.

Vácon tanít
az Év testnevelője
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A focira digitalizált világunkban is könnyen rá 
lehet venni a kicsiket. Négyéves kor után főleg 
a fiúk szeretik rúgni a labdát, és örömmel ját-
szanak csapatban. A Csányi körúti óvodában 
dolgozik egy óvónéni, aki már 18 éve nagy lel-
kesedéssel foglalkozik az óvodás gyerekekkel. 
Andi nénivel öröm az edzés, a kicsik szeretik őt, 
a felnőttek tisztelik.

Rittinger Andrea egész életében szerette a 
focit. Hobbi szinten játszott női csapatban is, 
de sokat járt ki a váci meccsekre, és rendszere-
sen nézi a válogatott összecsapásokat. Emellett 
heti háromszor fut.

„Az óvodában a fiúk nagyon szerettek fociz-
ni. Mentem velük, meccseztünk, annyira jó 
volt, hogy együtt tudtunk játszani, emellett a 
szabályokra is meg lehet őket tanítani. Ebből 
indult az ötlet 2006-ban: Milyen jó lenne, 
hogyha délután is lehetne valami mozgás – 
ami nekem is fontos volt –, hogy ezt a tudást 
átadjam a gyerekeknek. Hanusz Péter ötlete 
volt, hogy tartsunk ovifocit, labdás foglalkozá-
sokat a siketeknél. Egy évig voltunk ott, majd 
2007-ben kerültem a Vác Városi Labdarúgó 
Sportegyesülethez. Selmeci György hívott, ak-
kor Ofella Zoltán volt az elnök, ő biztosította a 
helyet, én toboroztam a gyerekeket” – mesélte 
Andrea.

De itt nem állt meg, elment más óvodákba 
is, vitt plakátot, az egyesületnél pedig egy lab-
dás bemutatót tartott.

„Nagyon népszerű volt ez a kezdeménye-
zés. Az volt az elsődleges cél, hogy örömmel 
jöjjenek a kicsik. Játékos, labdás feladatokkal 
lehetett őket fejleszteni. Emellett voltak színes 
labdák, különféle bóják. Ez annyira felkeltette 
az érdeklődésüket, hogy mindig le lehetett 

őket kötni. Ez a fajta edzés fejleszti a gyerekek 
szem-, kéz- és lábkoordinációját” – tette hozzá.

Jó időben az egyesületnél edzenek a gyere-
kek. Novembertől márciusig pedig a Váci Föld-
váry Károly Általános Iskolában, ahol Pallaginé 
Nagy Ágnes igazgató nagy szeretettel fogadja 
őket. Itt rendeznek karácsonyi és évzáró baj-
nokságot is, amelyen a szülők és a gyerekek 
együtt játszanak.

„Ennek mindig fergeteges hangulata van, a 
szülők teljesen visszaváltoznak gyerekké. Volt, 
amikor eljött Csank János, a bajnokcsapat volt 
edzője is, aki nagy szakértelemmel és humor-
ral kezelte a gyerekeket” – árulta el az óvónő.

18 év után a stadionba egy közös fotóra hív-
ta a gyerekeket, ami nagy boldogságot jelen-

tett számára. A képen látható gyerekek közül 
mindenki nála kezdett, és most is az egyesü-
letnél fociznak. Például Nagy Zoltán Gergő is, 
akivel 2006-ban kezdte az óvifocit, most pedig 
a felnőtt csapatban játszik.

Kezdetben nem volt Bozsik-program, most 
már ennek keretében folynak az edzések az 
óvodákban is. Ám Andrea – bár jónak tartja a 
Bozsik-programot – attól függetlenül foglalko-
zik a hozzá járó gyerekekkel.

Az elején ő is vitte a gyerekeket különböző 
tornákra, de meggondolta magát, mert sze-
rinte mindenféle megfelelési kényszer nélkül, 
játékosan kell focizni velük, csak így élmény a 
sport.

„Azért mi is elhívunk más csapatokat vagy 
a nagyobbakat edzésekre, de nem megyek 
velük hétvégén tornára. Megérnek az alatt 
az egy-másfél év alatt, míg nálam vannak. A 
gyerekek szeretnek edzésre járni. Ez a lényeg, 
nem? Időnként a szülőket is motiválni kell, 
mert egy héten kétszer van edzés, de a szülők-
nek nem mindig van kedvük rosszabb időben 
eljönni a gyerekkel” – mondta.

Andreához nemcsak a saját óvodájából, 
hanem a környező intézményekből is járnak. 
Eddig két csoportot vitt, ma már csak egyet, 
amelyben 18-an vannak. Hétfőn és csütörtö-
kön találkozik a gyerekekkel, 5 és 6 óra között 
vannak az összejöveteleik.

Rittinger Andrea mint egy tyúkanyó veszi 
körül a gyerekeket. Ha valamelyik szomorú, 
azt megvigasztalja, például ad neki egy színes 
labdát. Megalapozza a gyerekek jövőjét, fontos 
neki, hogy a gyerekeknek legyen sikerélmé-
nyük, megtanuljanak közösségben, csapatként 
játszani. Nőjön az önbizalmuk, így könnyeb-
ben tudnak továbblépni egy férfi edzőhöz, aki 
már keményebb hangon és stílusban vezényel 
le egy edzést. A legfontosabb célja, hogy meg-
szerettesse a sportot a legkisebbekkel.

 FA

A játék öröme –
18 éve tart fociedzést az óvónéni

INTERJÚ





Tudják, mi az az OCD (obszesszív-kompulzív 
zavar)? És ha úgy kérdezem, kényszeresség, 
vagy kényszerbetegség? Úgy már sokkal is-
merősebb. 

A történet főhőse, Brúnó úgy lett nevelve 
és úgy élt, hogy bármikor bármi rossz történ-
het, így jobb mindent alaposan ellenőrizni, 
átgondolni. Különben miatta fog valami 
tragédia történni. Gyerekként gyakran ő volt 
hibáztatva sok olyan rossz eseményért is, 
amiről nem is ő tehetett. Nem csoda tehát a 
kényszeressége.

Vajon Brúnó át tudja-e fordítani a „Bár-
mikor bármi”-t arra, hogy végül is bármikor 
bármi történhet, még akkor is, ha minden 
részletre nagyon odafigyel és mindent leel-
lenőriz.

A regényben keverednek valóságos ele-
mek kitalált, fiktív dolgokkal, egy kis ok-
kultizmussal (átok, bűvös kő stb.), akciófil-

mekbe, vagy krimikbe is beleillő elemekkel, 
jelenetekkel, mégis úgy érezzük, hogy telje-
sen magával ragadó a regény annak is, aki 
ezeket a műfajokat nem kedveli. Valamint 
hatásos terápia mindez annak, akinek más 
pszichológiai módszer nem használt: Kide-
rül, hogy Brúnót nem úgy kell kezelni, hogy 
„babusgatjuk”, hanem kemény élethelyze-
tek kellenek, amik átfordítják a beragadt 
gondolkodását.

Mindezt az eredetileg klinikai szakpszi-
chológus író úgy tárja elénk, hogy letehetet-
len olvasmány lesz belőle.

Mikesné Kovács Andrea 
könyvtáros

A HÓNAP KÖNYVE - a Katona Lajos Városi Könyvtár ajánlója

Lázár Gergely: Bármikor bármi

Katona Lajos Városi Könyvtár: Vác, Budapesti főút 37. 
Tel.: 06-27-311-335, 316-335, 319-262 - Olvasószolgálat: 06-30-870-2899 
Gyermekkönyvtár: 06-30-870-2900 - Email: klvk@konyvtar.vac.hu 
Hosszabbítás: kolcsonzo@konyvtar.vac.hu, gyermekkonyvtar@konyvtar.vac.hu
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KULTÚRA

A hónap fotója: Inotay-Ihász Tina



GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELET

A - Deákvári Gyógyszertár: Vác, Deákvári főtér 30., 06 - 27/510-805;
B - Központi Gyógyszertár: Vác, dr. Csányi L. krt. 46., 06-27/501-630; 
C - Vácz Remete Gyógyszertár: Vác, Magyar u. 3., 06-27/305-997; 
D - Gyöngyvirág Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 3., 06-27/303-343; 
E - Kisváci Szent Gellért Gyógyszertár: Vác, Papp Béla u. 10., 06-27/306-190; 
F - Váci Levendula Gyógyszertár: Vác, Sas u. 1/a., 06-27/301-367; 
G - Benu Gyógyszertár Vác: Vác, Zrínyi u. 9., 06-27/501-385; 
H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I  - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 

FOGORVOSI ÜGYELET:
A váci és Vác körzeti hétvégi fogászati ügyeletek megszűntek!

Legközelebbi ingyenes ügyelet: Budapest, VIII. ker. Szentkirályi u. 40.
Tel.: 06-1-317-6600

HÁZIORVOSI ÜGYELET:
minden esetben ELŐSZÖR hívja a 1830-as telefonszámot! Hétköznap 

16-22 óra között és hétvégén, illetve ünnepnapokon 8-14 óráig háziorvosi 
ügyelet működik Vácon. 22 és 8 óra között, illetve hétvégén, valamint 

ünnepnapokon 14 óra után a mentőszolgálat működtet sürgősségi ügyeletet, 
ahol háziorvosi vagy mentőtiszti, sürgősségi ellátást kaphat.

A felnőtt ellátás a Váci Mentőállomáson történik: Vác, Mentős köz 1.
A gyermekeket a szakrendelő 2. emeletén (R243) látják el:

Vác, Argenti Döme tér 1-3.
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Vácott született váci lakosok
Mc Intyre Daniel és Horváth Ágnes gyermeke, Oisin 
Tóth Szilárd és Veres Debóra gyermeke, Zelina Lili 
Macha Martin és Sáray Dorina gyermeke, Mende 
Urbán Norbert és Lendvai Fanny gyermeke, Olivér  
Dunavölgyi Mátyás és Garamvölgyi Melitta gyermeke, Lelle 
Turai Sándor és Nyéki Csenge gyermeke, Abigél 
Ráduly Péter és Szabó Andrea gyermeke, Benedek 
Andrássy László Zsolt és Szász Anna gyermeke, Dominik 
Fehér László és Kiszelák Adrienn Edina gyermeke, Vincent Dominik 
Kiss Péter és Farkas Barbara gyermeke, Ákos

Házasságot kötött váciak
Havaj Szabolcs és Nagy Enikő 
Tóth Péter és Csépányi Krisztina 
Pintér Csaba és Viski Krisztina 
Berényi Tamás és Nagy-Fánczi Noémi 
Tóth Péter és dr. Négyesi Kinga 
Bozsó Roland és Kiss Kató 
Balogh Benjamin Arnold és Rottenhoffer Letícia Dzsenifer 
Orlik Attila és Szalay Edit Nikoletta 
Kovács Péter és Halász Éva 
Antal Richárd és Gáti Napsugár

Elhunyt váciak
Az elmúlt hónapban 30 váci lakos személy hunyt el városunkban.

Anyakönyvi hírek

2025. ÉVI VÁSÁR NAPTÁR
2025. évben Vác városában a vásártér területén

megrendezésre kerülő vásárok időpontjai:

Vásár időpontja Nyitva tartás Vásár jellege
január 19. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
február 16. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
március 16. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
április 20. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
május 18. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
június 15. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár 
július 20. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
augusztus 17. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
szeptember 21. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
október 19. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
november 16. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár
december 21. 6-13 óráig Országos állat-és kirakodóvásár

Heti állatvásár: minden hét péntek
Nyitva tartás: nyári időszakban 6-11 óráig, 

  téli időszakban 7-11 óráig. 
Az dőpontok tájékoztató jellegűek.

Minden érdeklődőt szeretettel várunk rendezvényeinken!
Vác Város Önkormányzat Gazdasági Hivatala

Telefon: +36 30 568 6807, e-mail: ghvac.vasarter@gmail.com
facebook.com/váci vásár

Vác Város Önkormányzat elérhetősége

2600 Vác, Március 15. tér 11.
Tel: 06-27-513-400, Fax: 06-27-513-414

Zöld szám: 06-80-890-020

Matkovich Ilona Zsuzsanna polgármester
Kiss Zsolt János alpolgármester

Inotay Gergely Ábel alpolgármester
Rozmaring Sándor Márton

társadalmi megbízatású alpolgármester

Dr. Zsidel Szilvia - jegyző
Dr. Grmela Judit - aljegyző

Hivatal fogadónapjai:
Hétfő: 14:00 - 18:00 óráig

Szerda: 8:00 - 12:00 óráig és 13:00 - 16:00 óráig
Ebédidő: 12:30 - 13:00 között minden nap



FRANCIS VEBER

VÍGJÁTÉK KÉT
FELVONÁSBAN

Faragó András, Beleznay Endre, Németh Kristóf
Rendezők: Beleznay Endre és Németh Kristóf, Producer: Németh Kristóf , Fordította: Karikás Péter

2025. 01. 27. 19.00
Madách Imre Művelődési Központ, Vác

C

M

Y

CM

MY

CY

CMY

K

Balfacan_182x130_VAC.pdf   1   2024. 12. 26.   11:10



22                 Váci Hírnök

SZÓRAKOZÁS

ERŐ-
FESZÍTÉS

FOSZFOR ÉS
HIDROGÉN

KACSAHAN-
GOT ADÓ

HÍD
KÖZEPE!

... STEWART;
BRIT ROCK-

ÉNEKES

NÉV
NÉLKÜLI

NYUGAT-
AFRIKAI

KÖZ-
TÁRSASÁG

SVÁJCI
AUTÓJEL

ADÓ-VEVŐ
KÉSZÜLÉK

FANYAR
GYÜMÖLCS

GROTESZK,
ABSZURD

SZINTÉN
SIMA

CENTRUMA!
RÉGI

BENZINKÚT

VOGUL
NYELV

TILTÁS
SZAVA

MÁSRA
RUHÁZ

TÉVESEN

OROSZ NŐI
NÉV

ÓRALAP
SZÉLEI!

ÁZSIAI
FOLYÓ
(ONON)
SÚLY-

TALANSÁG

ÉSZAK-
AFRIKAI

HEGYSÉG
ANGOL

FÉRFI NÉV

NEON
VEGYJELE

INSZOLÁCIÓ

A
MEGFEJTÉS

ELSŐ
RÉSZE

GÁBOR ...;
MAGYAR-
AMERIKAI

SZÍNÉSZNŐ
(1917-2016)

ANGOL KOR!
KÉSŐBBI
ULTRA-
VIOLA

RÖVIDEN

... BENE; JE-
GYEZD MEG!

ROMÁN
DRÁMAÍRÓ
(LUCIAN)

NÉPI
HOSSZ-
MÉRTÉK

CÉLOZGAT

NÖVÉNYEVŐ
HAL

KORGÓ
GYOMORRAL

LENGYEL
PÁRT

SZÖVEGET
ÁTDOLGOZ

ÉLES
ESZŰ

LATIN
ÜDVÖZLÉGY

ÓKORI
NÉP

... KILMER
AMERIKAI

FILMSZÍNÉSZ

AMPER

DAGONYA

KIEJTETT
BETŰ

AZ ERDÉLYI
CEGE ROMÁN

NEVE

A
MEGFEJTÉS
MÁSODIK

RÉSZE
RAJ SZÉLEI!

EMBERI
BIZTOSÍTÉK

KÖZÉPEN
RÁAD!

EZ
OKBÓL

SZIGNÁLÁS

DEHOGY!

ALÁ-
BECSÜL

NAGY
TESTŰ

PAPAGÁJ-
FAJ

Az előző lapszámunk nyertese: Mesterné Kóra Réka.
Decemberi feladványunk megfejtése: Joulopukki.
Januári feladványunk: a népi kalendáriumban így nevezik 
a januárt.

A megfejtést február 14-ig várjuk a vacihirnok@estv.hu 
e-mail címre, vagy a 2600 Vác, Kossuth utca 21. címre. 
A helyes megfejtők között a Váci Dunakanyar Színház két 
darab színházjegyét sorsoljuk ki.

Keresztrejtvény

Boldog új évet
 Vác!

Boldog új évet
 Vác!



Jan 8
18:30

SZABADULÁS A LELKI
TERHEK FOGSÁGÁBÓL

Jan 15
18:30

HETI NAPLÓ TURNÉ
SVÁBY ANDRÁS

Jan 17
19:00

BRUTÁLIS ŐSZINTESÉG
MOLDOVÁN ANDRÁS

Jan 22
18:30

HA LENNE VALAKIM
ORLAI PRODUKCIÓ

Jan 24
19:00

MOZGÓ MOZI
6 FILM

Jan 25
10:00

HALÁL VELENCÉBEN
KULKA JÁNOS

Jan 31
19:00

BOTRÁNYHŐS
KLEM VIKTOR

Feb 1
19:00

A NŐKNEK NINCS HUMORA
KORMOS ANETT

Feb 4
18:30

ÜVEGFAL
GRYLLUS & SIMON

Feb 7
19:00

ÚTON A HOLDRA!
KISS LÁSZLÓ

Feb 13
18:00

KITOLÁS
LENGYEL TAMÁS

Feb 13
20:30

SEGÍTSÉG ÉPÍTKEZEM
LENGYEL TAMÁS

Feb 19
19:00

VALÓDI HAMISÍTVÁNY
KERN & HERNÁDI

Feb 20
19:00

SÉMÁINK FOGSÁGÁBAN
VÁGYI PETRA

Már 4
19:00

CSAKAZÉRTIS SZERELEM
JAKUPCSEK GABRIELLAMár 12

18:30

ÚTON-ÚTFÉLEN
BADÁR SÁNDOR

Már 20
19:00KIÉGÉS HELYETT

DR. CSERNUS IMRE

JANUÁR // FEBRUÁR // MÁRCIUSJANUÁR // FEBRUÁR // MÁRCIUS

2600 VÁC, DR. CSÁNYI LÁSZLÓ KRT 58.2600 VÁC, DR. CSÁNYI LÁSZLÓ KRT 58.

Feb 28
19:00

MI BAJUNK LEHET?
ÁCS & SZABÓ

- A MŰSORVÁLTOZÁS JOGÁT FENTTARTJUK -- A MŰSORVÁLTOZÁS JOGÁT FENTTARTJUK -




